

**DVB TV timetable**

<b>Sun</b>	19:15	21:00	night repeat
<b>Mon</b>	10:15	15:15	21:00
<b>Wed</b>	10:15	15:15	21:00
<b>Fri</b>	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင်  
 ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို  
 DVB Multimedia Group က  
 စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက်  
 ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ  
 တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း

ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ  
 သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို  
 တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊  
 လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊  
 လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊  
 အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့  
 ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။  
 အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့  
 ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ  
 ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။

# DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့

***"How to fight the flooding?"***

ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန် အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၉၀၀၀ ၄၈၈ နဲ့ [debate@dvb.no](mailto:debate@dvb.no)ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

# ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ “ရေကြီးမှု၊ ရေဘေးဖြစ်စဉ်တွေကို ဘယ်လို ရင်ဆိုင်မလဲ” ဆိုတဲ့ ဒီဘိတ်ကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာပြည်မှာ နှာဂစ် ၂၀၀၈ ဆိုင်ကလုနီး နောက်ပိုင်း အဆိုးဆုံး ရေဘေးနဲ့ ကြုံနေတာ ၂နှစ် ရှိပါပြီ။ မနှစ်ကရေဘေးမှာ လူပေါင်း ၁၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ပြီး ၁ သန်းခွဲကျော် ရေဘေးဒုက္ခခံစားခဲ့ရပါတယ်။

ဒီနှစ်မှာလည်း ဇွန်လကစလို့ မြန်မာပြည် အနှံ့မှာ ရေကြီးတာ၊ မြေပြိုတာတွေနဲ့ ကြုံလာရပါတယ်။ မနှစ်က ပြည်နယ်နဲ့တိုင်း အားလုံးနီးပါးမှာ ရေကြီးမှုနဲ့ ကြုံခဲ့ရပြီး ဒီနှစ်မှာတော့ တိုင်းနဲ့ ပြည်နယ် ၁၀ ခုမှာ ရေကြီးတာ မြေပြိုတာတွေနဲ့ ကြုံခဲ့ရပါတယ်။ ဩဂုတ်လလယ်မှာ အစိုးရကထုတ်ပြန်တဲ့ စာရင်းအရ ရေကြီးမှုအတွင်း သေဆုံးသူ လူ ၈ ယောက် ရှိတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဒါဟာ မုတ်သုံရာသီစတဲ့ ဇွန်လဆန်းပိုင်းက ရေကြီးမှု၊ မြေပြိုမှုတွေကြောင့် လူ အနည်းဆုံး ၁၆ ယောက် သေဆုံးခဲ့ရတဲ့ စာရင်း မပါဝင်ပါဘူး။ ဇွန်လကနေ ဩဂုတ်လအတွင်း ရေကြီးမှုနဲ့ ကြုံရတဲ့ ဒေသတွေကို ကြည့်ရင် မြောက်ပိုင်းက ကချင်ပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းကနေ အလယ်ပိုင်းက မကွေးတိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်း၊ ဧရာဝတီမြစ်ပွား၊ အောက်ပိုင်းဒေသက ဧရာဝတီတိုင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်း တို့လည်း ပါဝင်ပါတယ်။ ချင်းနဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်တွေမှာလည်း ရေကြီးမှု၊ မြေပြိုမှုဒဏ်တွေ ကြုံခဲ့ရပါတယ်။ အဓိကအားဖြင့် စံချိန်တင် ရွာသွန်းတဲ့ မိုးရေချိန်၊ ဧရာဝတီမြစ်နဲ့ လက်တက်တွေ မြစ်ရေလျှံတဲ့ဒဏ်ကို မြစ်ပွားတလျှောက် နေထိုင်သူတွေ၊ အနိမ့်ပိုင်းဒေသက ပြည်သူတွေ ခံစားခဲ့ရတာပါ။ စပါး စိုက်ဧကပေါင်း ၄ သိန်းကျော် ရေမြုပ်ခဲ့ပါတယ်။

ကနဦး စာရင်းတွေအရ ရေကြီးမှုကြောင့် ကျပ်သန်းပေါင်း ၆၀၀ ခန့် ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း အစိုးရက ရှင်းလင်းပြီး ဒီထက်လည်း ပိုနိုင်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ လူနေအိမ်တွေပေါင်းများစွာ လမ်းတံတားတွေ အမြောက်အများ ပျက်စီးခဲ့ပါတယ်။ ရေဘေးရဲ့ နောက်ဆက်တွဲ ကျန်းမာရေး ပြဿနာတွေ၊ လမ်းပမ်း ဆက်သွယ်ရေး ခက်ခဲ ပြတ်တောက်ခဲ့တာကြောင့် နဂိုကတည်းက မြင့်တက်နေတဲ့ ကုန်ဈေးနှုန်းတွေ ပိုတက်သွားတဲ့ဒဏ်ကိုလည်း ပြည်သူတွေ ခံစားကြရပါတယ်။

မနှစ်က ရေဘေးကာလမှာ အစိုးရက အခြေအနေဆိုးတဲ့ ဒေသတွေကို အရေးပေါ် အခြေအနေ ကြေညာခဲ့ပေမယ့် အာဏာရပြီး ရက် ၁၀၀ အတွင်းမှာပဲ ရေဘေးကို ကိုင်တွယ်ရတဲ့ အစိုးရသစ်ကတော့ အရေးပေါ် အခြေအနေ ကြေညာလောက်တဲ့အထိ မရောက်ခဲ့ဘူးလို့ ရှင်းလင်းခဲ့ပါတယ်။ ရေဘေးသင့် ဒေသကို ကိုယ်တိုင်သွားခဲ့တဲ့ သမ္မတ ဦးထင်ကျော်က ရေဘေးသင့် ပြည်သူတွေကို ကိုယ်ချင်းစာတဲ့အကြောင်း ပြောခဲ့ပါတယ်။ လူမှုဝန်ထမ်း ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနက

ရေဘေး ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေမှာ ကျပ်သန်းပေါင်း ၅၆၀ ကျော် သုံးစွဲခဲ့ပြီး ပြန်လည် ထူထောင်ရေးအတွက် ၁၇ ဘီလီယံကျော် သုံးစွဲသွားဖို့ လျာထားတယ်လို့ သတင်းထုတ်ပြန်ထားပါတယ်။

ပြည်သူ ထောင်ပေါင်းများစွာရဲ့ ဘဝတွေကို ထိခိုက်တဲ့ ရေဘေးဟာ တကယ်ပဲ ရှောင်လွှဲမရတဲ့ ကပ်ဘေးတစ်ခုလား။ မလွှဲမရှောင်သာကြုံမယ်ဆိုရင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုတွေကို မလုပ်သင့်ဘူးလား။ ရေဘေးဒုက္ခသည်တွေကို ကူညီကယ်ဆယ်တဲ့ လုပ်ငန်းတွေကရော အချိန်မီ၊ အစီအစဉ်တကျ ဖြစ်ရဲ့လား။ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ ရေဘေး တုံ့ပြန်မှုဟာ ကျေနပ်လောက်စရာရှိသလား။ သဘာဝဘေး မတိုင်ခင်၊ ကြိုရတဲ့ကာလနဲ့ ကပ်ဘေးအလွန် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ကိစ္စတွေကို သုံးသပ် ဆွေးနွေးပြီး၊ ဒုက္ခရောက်သူတွေ အတွက် ဘာတွေ ကူညီနိုင်မလဲ၊ အနာဂတ်အတွက် ဘာတွေ ကြိုတင်ပြင်ဆင်သင့်သလဲ ဆိုတာတွေကို ဒီတပတ် ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်မှာ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေးကြမှာပါ။

## သူတို့အမြင်

"ဘေးတွေမှာ သဘာဝဘေးရှိတယ်၊ လူလုပ်တဲ့ဘေးရှိတယ်၊ ဘေးပေါင်းစုံရှိတယ်။ ဘေးတွေနဲ့ ပတ်သက်လို့ပဲ ဖြစ်ဖြစ် အားလုံးကို ကျွန်တော်တို့တာဝန်ကျေအောင် ဆောင်ရွက်မယ်ဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ကတိကဝတ်စကားပဲ။ အဲ့လို တာဝန်ကျေအောင်ဆောင်ရွက်ဖို့ဆိုတာ ပြည်သူတွေဆီက ပြန်ပြီးတော့ ပန်ကြားချင်တယ်။ ပြည်သူတွေအားလုံး ကျွန်တော်တို့ကို ယုံကြည်စွာနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပါလို့ပြောချင်ပါတယ်။  
**ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး - လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန**

"ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုကို ကြည့်ပြီး စီးပွားရေးပိုမဆိုးသွားအောင် ထိန်းဖို့လိုတယ်။ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးတွေ၊ ပြန်လည်ကုစားရေးတွေ က အရေးအကြီးဆုံးပဲ။ ဒီမှာ နိုင်ငံတာက အကူအညီရရင်တော့ အစိုးရသက်သာမှာပါ။"  
**စိုက်ပျိုးရေး ပညာရှင်ဦးတင်ထွဋ်ဦး**

## Information links:

- [www.dvbdebate.net](http://www.dvbdebate.net)
- [www.burmese.dvb.no](http://www.burmese.dvb.no)
- <http://www.7daydaily.com>
- <http://mizzima.com/>